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Ledamöterna Dennis Wedin (M) och Torun Boucher (V) samt ersättarna Sarah 

Johansson (MP) och Anders Ödmark (MP). 

  

TTjjäännssttggöörraannddee  eerrssäättttaarree::  Magnus Bock (M) för Dennis Wedin (M) och Brit Rundberg 

(V) för Torun Boucher (V). 
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AnnMarie Ståhl och Raili Karlsson, biträdande avdelningschefen Jonas Wilhelmsson 
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och nämndsekreteraren Barbara Ahlmark samt biträdande borgarrådssekreteraren 

Patrik Ljungman.  

 

 

§ 1 Närvarande 

Noteras närvarande ledamöter och ersättare.  

 

 

§ 2 Val av justerare 

Vice ordföranden Christopher Ödmann (MP) utses att tillsammans med 

ordföranden Joakim Larsson (M) justera dagens protokoll. 

 

 

§ 3 Anmälan av protokollsjustering 

Anmäls att äldrenämndens protokoll 8/2013-10-22 justerats 2013-11-04.  

 

 Äldrenämndens beslut 

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 

 

 

§ 4 Anmälan av övriga frågor samt fastställande av dagordning 

            Ledamoten Eivor Karlsson (MP) undrar hur många korttidsplatser finns  

            det och var finns de.  

 

§ 5 Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och ersättare 

Ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) anmäler en skrivelse: ”Ytterligare frågor 

angående ruttjänster”, dnr 109-513/2013. Skrivelsen dukas på sammanträdet. 

 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden överlämnar skrivelsen till förvaltningen för besvarande. 

 

 

§ 6 Förvaltningschefens information 

Avdelningschefen AnnMarie Ståhl presenterar ärendet § 12 Anmälan av 

screeningsrapport 2013 rörande aktiviteter för äldre på vård- och omsorgsboenden. 

 

Direktören Ewa Frunk Lind föreslår att ett seminarium för äldrenämnden anordnas i 

anslutning till nämndens sammanträde i början på nästa år. 

 

 Äldrenämndens beslut 

             Äldrenämnden godkänner förslaget och uppdrar åt förvaltningen att arrangera  

             ett seminarium i anslutning till nämndsammanträde i början på år 2014 och ta  

             fram programmet. 

  

 

§ 7      Remiss om förslag till reviderade riktlinjer för bistånd enligt SoL och LSS    

            för barn, ungdomar och vuxna med funktionsnedsättning             

            Remiss från kommunstyrelsen, dnr 326-1319/2013 
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Ärende 

Föreligger ärende dnr 201-441/2013 

 

 Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), ledamoten Helen Jäderlund Eckardt 

(FP), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till 

beslut med instämmande av ersättaryrkandet från Madeleine Sjöhage (C). 

 

Tjänstgörande ersättaren Brit Rundberg (V) yrkar bifall till eget förslag till 

beslut med instämmande av vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP). 

 

 Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut: förvaltningens förslag 

som stöds av (M), (FP), (S) och ersättaryrkande från (C) och ett gemensamt 

förslag till beslut från (V) och (MP). 

 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner majoriteten för 

förvaltningens förslag till beslut som stöds av (M), (FP), (S) och 

ersättaryrkande från (C). 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

            Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar  

            det till kommunstyrelsen som sitt yttrande över remissen av förslag till  

            reviderade riktlinjer för bistånd enligt SoL och LSS för barn, ungdomar och  

            vuxna med funktionsnedsättning. 

 

Reservation från (V) och (MP): 

”Vänsterpartiet med instämmande av Miljöpartiet yrkar gemensamt att äldrenämnden 

bifaller förvaltningens förslag och anför följande som svar på remissen: 

 

Motivet bakom LSS är att utjämna skillnader i livsmöjligheter. I det nu liggande 

förslaget till reviderade riktlinjer har inarbetats prejudikat från Högsta 

förvaltningsdomstolen som innebär att kommuner inte är skyldiga att ge ledsagning vid 

semesterresa. Kommunen har därmed rätt att neka ledsagning vid semesterresa. 

Prejudikatet innebär naturligtvis inte att kommunen inte har rätt godkänna ledsagning 

vid semesterresa. 

 

Det finns därmed inga juridiska hinder för att behålla våra nuvarande riktlinjer vad 

gäller ledsagning vid semesterresa. Vi anser därför att socialförvaltningen bör 

återkomma med riktlinjer där rätten till semesterresa med ledsagare kvarstår i 

oförändrad form. 

 

En inskränkning i enlighet med nu liggande förslag skulle innebära en avsevärt 

försämrad livskvalitet för en grupp stockholmare. Det skulle strida mot ambitionen att 

utjämna skillnader i livsmöjligheter.  
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Vi anser vidare att timmar som inte utnyttjats under en månad bör kunna överföras till 

följande månad. Detta har tidigare utlovats och nu liggande revidering verkar vara ett 

rimligt tillfälle att leva upp till detta löfte.” 

 

 

§ 8      Remiss om skrivelse av Karin Rågsjö (V) om utvärdering av rapportering   

            av icke verkställda beslut 

           Remiss från kommunstyrelsen, dnr 325-1243/2013 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 201-440/2013 

 

 Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), ledamoten Helen Jäderlund Eckardt 

(FP), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till 

beslut med instämmande av ersättaryrkandet från Madeleine Sjöhage (C). 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till eget förslag 

till beslut.  

 

Tjänstgörande ersättaren Brit Rundberg (V) yrkar bifall till eget förslag till 

beslut. 

  

 Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns tre förslag till beslut: förvaltningens förslag 

som stöds av (M), (FP), (S) och ersättaryrkande från (C) och två förslag till 

beslut från (MP) och (V) var för sig. 

 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner majoriteten för 

förvaltningens förslag till beslut som stöds av (M), (FP), (S) och 

ersättaryrkande från (C). 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det 

till kommunstyrelsen som sitt yttrande över remissen av skrivelse av Karin 

Rågsjö (V) om utvärdering av rapportering av icke verkställda beslut. 

            

Reservation från (MP): 

”Miljöpartiet yrkar att äldrenämnden beslutar att 

1. tillstyrka förslaget i skrivelsen 

2. också säga följande 

Målsättningen med anmälan av ej verkställda beslut, när den infördes, var att få bättre 

överblick av äldreomsorgen och dess fortsatta planering. Efter fem år fungerar 

fortfarande inte ej verkställda beslut tillfredsställande. Ej verkställa beslut omfattar, 

förutom äldreomsorgen även personer enligt LSS och SOL inom individ- och 

familjeomsorg, samt stöd och service till personer med funktionsnedsättning. 
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När det gäller gruppboenden/särskilda boenden för vuxna i enlighet med LSS och SoL 

har det nu visat sig att projektering och utbyggnad av särskilda boenden inte motsvarar 

behoven. Akuta behov klaras med nödlösningar. Ibland placeringar långt från 

närstående och mot sina egna önskemål. Detta är inte i linje med intentionerna i LSS-

lagen. 

 

När det gäller äldreomsorgen så saknas det inte bostäder. Trots det nekas att många 

äldre en plast på äldreboende eller servicehus. För kvartal 2, 2013 rapporterades 155 

beslut som ej var verkställda för föregående period. Av dessa verkställdes 23 beslut 

under perioden. 16 ärenden avslutades. På vilket sätt skedde detta? Avled personerna? 

Alternativt återtog sin ansökan? Här behövs ett klargörande.     

 

116 beslut var ej verkställda vid periodens slut då den äldre valt att vänta på önskat 

boende. Om det beror på brist av attraktiva bostäder eller annan orsak är oklart. Staden 

måste utreda varför äldre tackat nej. Somliga äldre hinner aldrig få ett önskat boende 

förrän de dör. Även här krävs en utvärdering – och en förändring. 

 

Samtidigt står det under ”Förvaltningens synpunkter” att ”Genom denna 

sammanställning framkommer även att köande alltjämt finns i kön eftersom de tackat 

nej till de platser som de erbjudits, även i de fall då de erbjudits plats hos den utförare 

som de valt.” Även här vill vi veta orsaken. Vad beror detta på?      

 

Nämndernas rapportering av ej verkställa beslut är en viktig återkoppling för att 

fullmäktige ska kunna bedöma i vilken grad medborgarna får beslutade insatser 

verkställda och vilka hinder det finns för verkställandet. Det viktigaste med rapporten 

är att den är aktuell och ger möjligheter att snabbt reflektera över brister, skapa en 

framförhållning och därmed besluta om verkningsfulla åtgärder.  

 

Det behövs också större transparens från Stockholms stads sida så att politiker i 

äldrenämnden såväl som fullmäktige får insyn, kan följa och därmed besluta om 

lämpliga åtgärder när det gäller de äldres verkställda, eller icke verkställda, beslut.”  

 

Reservation från (V): 
”Vänsterpartiet yrkar att äldrenämnden bifaller förvaltningens förslag och anför 

följande som svar på remissen: 

 

Det är korrekt att ej verkställda beslut inom äldreomsorgen till allra största delen beror 

på att de äldre tackar nej. Varför de tackar nej vet vi dock inte. 

 

Det finns boenden som är mer efterfrågade än andra boenden. Några boenden har 

långa köer, andra boenden har inga köer. Det kan också finnas många anledningar till 

att den äldre tackat nej, ibland har det inte med det erbjudna boendet att göra, utan med 

andra privata faktorer. Ibland tackar man nej i hopp om att få plats på ett mer 

eftertraktat boende. Det vore naturligtvis utomordentligt bra för boendeplaneringen om 

vi hade statistik över vilka boenden som de äldre tackar nej till. Hur ser efterfrågan ut? 

Det vet vi inte idag. Målsättningen för boendeplaneringen ska naturligtvis vara att 

omsorgsboenden ska vara ”efterfrågansvärda”.  Om vi kan se vilka boenden som 

många tackar nej till, har vi möjlighet att utvärdera varför. 



                      Äldrenämndens protokoll nr 9/2013-11-19   

 

 

                                                                                            

                                                              Utdragsbestyrkande                                                                                                         

                                                                                                                                                                      

                                                                                                                                                                 

                   6       

 

 

Vi tycker därför att det vore utmärkt med en mer genomgripande utvärdering av 

tillgång och efterfrågan av bostäder. Vilka boenden efterfrågas? Vilka boenden erbjuds 

men tackas nej till? Hur ser statistiken ut för efterfrågan av de olika boendena?  

 

Det vore även bra med en ordentlig utvärdering av själva biståndsbedömningen. Om 

framtida behov av platser i äldreboenden bygger på biståndsbeslutade insatser dessa, 

vilket finns många signaler om, är för snålt tilltagna, så har vi inte en korrekt bild av 

det faktiska behovet. Om de positiva biståndsbesluten hela tiden minskar går ju också 

det formella behovet ner. Men inte det faktiska.”   

 

 

§ 9     Remiss av motion 2013:62 av Tara Twana (S) om etiska riktlinjer för  

          utförare inom vård och omsorg 

          Remiss från kommunstyrelsen, dnr 327-1291/2013 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 201-479/2013 

  

 Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), ledamoten Helen Jäderlund Eckardt 

(FP), vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP), ledamoten Mirja Räihä 

m.fl. (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut med instämmande av 

ersättaryrkandet från Madeleine Sjöhage (C). 

 

Tjänstgörande ersättaren Brit Rundberg (V) yrkar bifall till eget förslag till 

beslut. 

  

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) anmäler eget särskilt 

uttalande. 

 

 Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut: förvaltningens förslag 

som stöds av (M), (FP), (MP), (S) och ersättaryrkande från (C) och ett eget 

förslag till beslut från (V). 

 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner majoriteten för 

förvaltningens förslag till beslut som stöds av (M), (FP), (MP), (S) och 

ersättaryrkande från (C). 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det 

till kommunstyrelsen som sitt yttrande över remissen av motion 2013:62 av 

Tara Twana (S) om etiska riktlinjer för utförare inom vård och omsorg. 

            

Reservation från (V): 

”Vänsterpartiet yrkar att äldrenämnden anför följande som svar på remissen  
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Vänsterpartiet ställer sig tveksamma till olika former av etiska riktlinjer som har till 

syfte att komma till rätta med problem som uppstått på grund av frånvaro av tydliga 

krav. Några exempel som tas upp i motionen är frånvaron av kollektivavtal och företag 

som pressar kostnader för att vinstmaximera.  

 

Vad gäller kollektivavtal har nu EU tydligt uttalat att det ska vara möjligt att kräva 

kollektivavtal vid upphandling. Vänsterpartiet tycker därför att det är viktigare att 

Staden genast ser över sina förfrågningsunderlag och tar in detta som ett krav vid såväl 

upphandling enligt LOU som LOV. 

 

Vad gäller vinstmaximering så anser Vänsterpartiet att vinstsyftande företag inte ska 

tillåtas inom vård, omsorg och skola. I denna fråga är vi överens med en majoritet av 

svenska folket, så vi hyser stor tilltro att vi kan få igenom ett krav på att företag inom 

vård och omsorg ska vara non profit.  

 

Vänsterpartiet anser därmed att dessa krav är viktigare än en etisk plattform.   

 

Vad gäller motionens andra att-sats så delar vi synpunkten att en utredning av 

ersättningsnivåerna bör göras utifrån det faktum att flera non profit organisationer valt 

att lämna sina åtaganden inom såväl hemtjänst som särskilda boenden med 

motiveringen att nivåerna är för låga för att bedriva en verksamhet med kvalitet. Karin 

Thalén, vd för HSB Omsorg, beskriver en situation hur de idag konkurrerar med 

många företag som väljer bort kollektivavtal.  HSB Omsorg har valt att säga upp tre 

hemtjänstavtal med Stockholm stad. Dessa två frågor hör därmed ihop. Det är hög tid 

att staden ställer krav på kollektivavtal och utreder sina ersättningsnivåer i konsekvens 

med dessa krav.”   

 

Särskilt uttalande från (MP): 

”Motionärens vällovliga syfte bedömer vi tillmötesgås genom den etiska plattform på 

riksnivå, som nu byggs upp i samverkan mellan arbetsgivare och 

personalorganisationer inom vård- och omsorgssektorn. Innan ett arbete sätts igång 

med nya etiska riktlinjer önskar vi att stadens arbete kring värdegrundsfrågorna 

utvecklas och får möjlighet att landa.” 

 

 

§ 10    Remiss av förslag till strategi för miljöbilar och drivmedel – för ett  

           fossilfritt Stockholm 

           Remiss från kommunstyrelsen, dnr 303-1513/2013 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 201-478/2013 

 

 Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), ledamoten Helen Jäderlund Eckardt 

(FP), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) och tjänstgörande ersättaren Brit 

Rundberg (V) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut med 

instämmande av ersättaryrkandet från Madeleine Sjöhage (C). 
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Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till eget förslag 

till beslut. 

  

 Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut: förvaltningens förslag 

som stöds av (M), (FP), (S), (V) och ersättaryrkande från (C) och ett eget 

förslag till beslut från (MP). 

 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner majoriteten för 

förvaltningens förslag till beslut som stöds av (M), (FP), (S), (V) och 

ersättaryrkande från (C). 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

            Äldrenämnden godkänner förvaltningens lägesrapport och överlämnar det till  

            kommunstyrelsen som sitt yttrande över remissen av förslag till strategi för  

            miljöbilar och drivmedel för ett fossilfritt Stockholm. 

 

Reservation från (MP): 

”Miljöpartiet yrkar att äldrenämnden beslutar i enlighet med förslaget, med följande 

tillägg: 

 

Trots att en politik för minskad trafik är kärnan i ett fossilbränslefritt Stockholm är det 

av stor vikt att få en fungerande strategi för att fasa ut fossila drivmedel i kvarvarande 

fordon.  Det är tydligt att det behövs långsiktiga och tydlig incitament för gå från 

fossildrivet till förnybart och de ekonomiska incitamenten måste bli starkare för att vi 

ska nå de uppsatta målen. Detta återspeglas även i Stockholms stads egna 

uppföljningar. Det är av stor vikt att Stockholm stad tillsammans med andra större 

städer driver frågan på ett nationellt plan för att få till stånd förändrade nationella 

regelverk (skatter och lagar) som gynnar miljöfordon och förnybara drivmedel enligt 

strategin. Vi anser därför att Miljöförvaltningen ska få i uppdrag att driva denna fråga 

tillsammans med Göteborg och Malmö.  

 

Den obegränsade tillgången till förnybara drivmedel (skog, jordbruk, biogas och el) 

kan diskuteras. I en värld med en ökande befolkning, en växande ekonomi och ett 

tilltagande intresse av att byta ut fossila råvaror mot förnybara ökar konkurrensen om 

biomassa. Redan nu bedöms planetära gränsvärden överskridas inte bara för klimat 

utan också för förlust av biologisk mångfald och för omvandling av kväve – två 

miljöaspekter som är direkt kopplade till biomassa. Det är därför av största vikt att ha 

en plan för hur olika energislag bör användas oh att vi redan nu börjar bygga ut 

infrastrukturen för exempelvis egen produktion av biogas och egenproducerad el. 

Staden måste sluta gynna en ökad privatbilism.  

 

Att underlätta för bilpooler i Stockholm, vilket diskuteras i strategin skulle kunna vara 

ett sätt att minska antalet bilar. Lämpliga platser kan vara vid kommunala nämnder och 

bolag där bilpoolerna under dagtid kan utnyttjas av stadens anställda. Även utan att 

driva en kommunal bilpool kan kommunen underlätta för bilpoolsföretag genom att 
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upplåta mark för parkering och laddinfrastruktur för elbilspooler. Vi ställer oss mycket 

positiva till ett system liknande det som finns i Paris (Autolib). De 

omlastningscentraler för exempelvis varubilar (som t.ex. finns med i Färdplan för ett 

fossilfritt Stockholm 2050) bör utrustas med laddinfrastruktur och ellastbilar kan 

upphandlas för leveranser i staden. Vi anser också att det är viktigt att staden inför ett 

antal snabbladdningsstationer för taxibilar, men även för privatbilister som går över till 

elbil. 

 

Förslaget till skärpning av den nationella miljöbilsdefinitionen (bilaga 2) bör ändras så 

att utsläppskraven inte på samma sätt baseras på tjänstevikt. Vi anser att en övre gräns 

för CO2-utsläpp ska införas där bilen, oavsett vikt, inte längre kan vara en miljöbil. Vi 

ställer oss även tveksamma till att fordon som helt drivs av fossila bränslen (bensin 

eller diesel) ska involveras i en framtida miljöbilsdefinition då dessa bilar på sikt 

behöver fasas ut för att uppnå en fossilfri bilflotta. 

 

Arbetet med de olika punkterna måste påbörjas snarast. Strategin är just en strategi och 

de olika punkterna måste därför fastställas och tidsättas. Det är också av vikt att 

åtgärderna finansieras för att målen ska kunna uppnås.” 

 

 

§ 11     Användandet av ruttjänster i Stockholms stad 

            

Ärende 

Föreligger ärende dnr 501-359/2013  

 

 Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) anmäler eget särskilt 

uttalande. 

 

Ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

            Tjänstgörande ersättaren Brit Rundberg (V), anmäler eget särskilt uttalande. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

           Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och lägger det till  

           handlingarna. 

            

Särskilt uttalande från (MP):  

”Det finns en kommersiell marknad och ett utbud med ruttjänster som även omfattar 

vissa tjänster som kan användas inom äldreomsorgen. I ärendet redovisas hur 

omfattningen av ruttjänster har ökat bland äldre i Stockholm. Ärendet kommer upp 

som ett svar på fråga från KPR, kommunstyrelsens pensionärsråd, om hur mycket 

rutavdrag som kompletterar hemtjänsten. 
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Det är viktigt att hålla under uppsikt att inte biståndsbedömningen tenderar att bli mer 

restriktiv med hänsyn till den tilltagande förekomsten av ruttjänster.”  

 

Särskilt uttalande från (S): 

”Det är bra att nämnden får en redogörelse hur ruttjänster används och vilken 

utsträckning. Men det är också så att ärendet väcker ytterligare frågor som inte belyses 

i ärendet. Därför lägger vi även en skrivelse för beredning.” 

 

Särskilt uttalande från (V): 

”Det är naturligtvis viktigt att utreda sambandet mellan det ökande utnyttjande av 

rutavdraget bland äldre och beviljade insatser av hemtjänsten när det gäller så kallade 

servicetjänster. 

 

Men för att få tillgång till hemtjänstens insatser när det gäller sådant som städning eller 

matinköp krävs biståndsbedömning. Mycket talar för att rutavdragens växande 

popularitet bland äldre har ett samband med att man slipper bli utfrågad i en 

biståndsbedömning.  

 

Äldrenämnden har redan varit överens om att slopa biståndsbedömningen på så kallade 

servicetjänster inom hemtjänsten. Men ingenting händer. Det är dags nu att genomföra 

reformen!  

 

Nuvarande situation är helt oacceptabel med ekonomiskt bättre ställda äldre som 

använder ruttjänster och slipper biståndsbedömningen och mindre bemedlade som 

måste utsätta sig för utfrågning för att få hjälp med till exempel städning.” 

 

 

§ 12     Uppföljning av aktiviteter 2013 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 60201-312/2013  

 

 Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

Tjänstgörande ersättaren Brit Rundberg (V) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

            Äldrenämnden godkänner rapporten rörande aktiviteter för äldre  

            på vård- och omsorgsboenden år 2013 och överlämnar den för kännedom  

            till samtliga stadsdelsnämnder, entreprenader och privata utförare av vård-  

            och omsorgsboenden inom Stockholms stads äldreomsorg. 

            

Särskilt uttalande från (S): 
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”Gemensamma aktiviteter på äldreboenden är ett viktigt inslag i äldreomsorgen. 

Aktiviteterna ska givetvis bryta den sociala isoleringen men syftet bör också vara att 

bibehålla funktioner, både fysiska och psykiska, så länge som det är möjligt.  

Gemensamma aktiviteter kan vara av många olika slag, allt från gemensam fika till 

gruppgymnastik och för detta behövs det lokaler. Därför blir vi bestörta av att läsa att 

det finns äldreboenden utan samlingslokaler och där gemensamma aktiviteter anordnas 

i korridoren. 

Vi anser att förvaltningen i så fall måste följa upp den verksamheten noggrant, 

gemensamma aktiviteter kan vara avgörande för mångas välbefinnande.” 

 

Särskilt uttalande från (V):  

”Vänsterpartiet har i sin budget lyft begreppet TÖS. I vår budget skriver vi: 

Vi vill införa en intern Tillsynsfunktion Över Social omsorg (TÖS).  

Denna funktion finns på olika platser och i lite olika varianter och med olika namn 

över landet. I till exempel Eskilstuna kommun finns en SAS. På hemsidan finns 

följande beskrivning av en SAS: 

Socialt ansvarig samordnare, SAS, har det övergripande ansvaret för 

att kvalitet och säkerhet upprätthålls av det sociala innehållet inom vård och omsorgs 

ansvarsområden, det vill säga äldreomsorg samt omsorg om vuxna med 

funktionsnedsättning.  

SAS ansvarar för att utarbeta riktlinjer och rutiner för det sociala omsorgsarbetet, samt 

säkerställer att det håller en god kvalitet. Praktiskt innebär det att SAS bland annat  

arbetar med att utarbeta och följa upp rutiner och instruktioner, utreder inkomna Lex 

Sarah-rapporter samt säkerställer en god avvikelsehantering inom det sociala området 

verksamhetstillsyn, rutiner och dokumentation. Mer information finns på hemsida: 

http://eskilstuna.se/sv/Omsorg-och-hjalp/Kvalitet-och-utveckling/SAS--Socialt-

ansvarig-socionom/  

 
 

§ 13    Anmälan av Äldrecentrums rapport ”Ungdomsbesök i vård- och  

           omsorgsboenden” 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 608-120/2013  

 

 Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

            Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) anmäler eget särskilt  

            uttalande. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

Särskilt uttalande från (MP): 

http://eskilstuna.se/sv/Omsorg-och-hjalp/Kvalitet-och-utveckling/SAS--Socialt-ansvarig-socionom/
http://eskilstuna.se/sv/Omsorg-och-hjalp/Kvalitet-och-utveckling/SAS--Socialt-ansvarig-socionom/
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”Det här och liknande projekt i andra kommuner har varit mycket lyckade. Det är 

uppenbart att ungdomar kan tillföra höjd livskvalitet i vården av gamla. Därför är det 

bra att utveckla projektet, skapa möjligheter för fler ungdomar att delta och öppna upp 

nya yrken inom äldreomsorgen som kan komplettera de redan befintliga.” 

 

 

§ 14    Anmälan av ekonomisk månadsrapport för äldrenämnden oktober 2013 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 105-155/2013  

 

 Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

§ 15    Anmälan av ej verkställda beslut enligt SoL och LSS för kvartal 2 år 2013 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 507-456/2013 

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

           Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar 

anmälan med sammanställning av stadsdelsnämndernas rapportering av ej 

verkställda beslut för kvartal 3 år 2013 till kommunfullmäktige. 

 

 

§ 16     Anmälan av tjänstemannabeslut i delegation  

                

Ärende 

Föreligger en förteckning över delegationsbeslut inom ärendegrupp 2.8-2.10 i  

delegationsförteckning rörande ekonomi och upphandling för kvartal 4 år 2013, 

dnr 103-500/2013.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 Äldrenämndens beslut 
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Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

§ 17    Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd från  

           den 11 november 2013 
 

            Äldrenämndens beslut 

 

 Anmälan läggs till handlingarna. 

 

 

§ 18     Anmälan av postlista för tiden 2013-10-01 – 2013-10-31 

 

           Äldrenämndens beslut 

 

 Anmälan läggs till handlingarna. 

 

 

§ 20     Övriga frågor             

 

           Direktören Eva Frunk Lind besvarar en fråga från ledamoten Eivor Karlsson  

           (MP) rörande antalet platser på korttidsvård.  I staden i maj 2013 fanns  

           det sammanlagt 137 kortidsvårdplatser såväl i kommunal regi som i  

           entreprenad. Av dessa fanns 40 platser i Västerort, 50 platser i innerstaden,  

           17 platser i Västra söderort och 30 platser i östra söderort. 

 

 

Vid protokollet 

 

 

Barbara Ahlmark, nämndsekreterare 


